
كلينيك سلامت خانواده افتتاح شد3
 فعاليت سايت هاي غير مجاز 
در فقدان مراكز آموزش رسمي

فقدان جاي مشخصي كه خانواده ها براي حل مشكلات و مسائل خود 
در زمينه هاي بهداشت خانواده به آن مراجعه كنند، موجب شده در اين 
حوزه با نابساماني و فعاليت انواع و اقسام سايت هاي بدون مجوز و افراد 
غيرمتخصصي مواجه باش��يم كه نه فقط در حل مشكلات خانواده ها 
نقشي ندارند،  بلكه خود مزيد بر علت مي شوند. اين در حالي است كه 
بنا به تأكيد دكتر عليرضا بهرامي ريشه 70 درصد طلاق ها در ايران به 

مشكلات زناشويي باز مي گردد. 
نمي توان برنامه هاي افزايش جمعي��ت را بدون توجه به تحكيم بنيان 
خانواده و حل مشكلات ازدواج به سرانجام رساند. از آنجايي كه مطابق 
بررسي ها مسائل زناشويي يكي از مهم ترين عوامل طلاق است به همين 
خاطر هم مديركل دفتر س��لامت جمعيت، خانواده و مدارس وزارت 
بهداشت از راه اندازي كلينيك هاي زناشويي خبر داد و حالا به موازات 
برنامه هاي وزارت بهداشت، مجمتع دارويي و درماني هلال يكي از اين 

مراكز را راه اندازي كرد. 
  دستورالعمل هاي ديني بهداشت خانواده 

عليرضا بهرامي در مراسم افتتاح كلينيك سلامت خانواده گفت: واقعيت 
اين است كه در كشور ما ابتدا از موضوعات مختلف انتقاد و آن را انكار 
مي كنيم و در مقابلش گارد مي گيريم و پ��س از وقوع چالش ها به آنها 
مي پردازيم. اين مسئله موضوعي است كه درباره مصرف الكل در كشور 
رخ داد و اكنون با بالا رفتن مصرف آن وزارت بهداش��ت كلينيك هاي 

ترك اعتياد تأسيس مي كند. 
بهرامي با اش��اره به دستورالعمل هاي دين مبين اس��لام در اين حوزه 
خاطرنشان كرد: سلامت و بهداشت زناشويي، رضايتمندي، استحكام 
زندگي خانواده ها را در پي دارد و بايد به اين موضوع اهميت دهيم. وي 
معضلاتي همچون طلاق عاطفي و ازدواج سفيد را نشانه هايي از همين 
معضل دانست و افزود: ش��ايد طرح چنين مس��ئله اي از تريبون هاي 
رسمي جامعه باب نباشد اما مشكلات جنسي يكي از معضلات اصلي 

جامعه است. 
معاون پش��تيباني مجتمع دارويي و درماني هلال تأكيد كرد: در اين 
كلينيك تيمي متشكل از روانشناسان، روانپزشكان، متخصصان زنان و 

اورولوژي به صورت تيمي به مداواي مراجعان مي پردازند. 
بهرامي در ادامه آموزش را يكي از نكات مهم اين كلينيك عنوان كرد و 
گفت: آموزش به زوجين جوان مي تواند راهگشاي بسياري از معضلات 

در آينده شود. 
  ورود سايت هاي غير مجاز در فقدان حضور مجازها

امير مدير، مدير اين كلينيك نيز با اش��اره به تركيب س��ني جمعيت 
كشور گفت: هم اكنون بسياري از جوانان ما به دنبال پيدا كردن هويت 

و تشكيل خانواده هستند. 
وي با بيان اينكه محدوديت ه��اي زيادي در حوزه مس��ائل مرتبط با 
سلامت خانواده از سوي تريبون هاي رسمي كشور وجود دارد، گفت: 
در اين شرايط بسياري از سايت ها به آموزش و درمان هايي مي پردازند 

كه مناسب نيست. 
مدير با بيان اينكه بسياري از پژوهش هايي كه در سطح جهان در حوزه 
سلامت جنس��ي انجام مي شود با ش��رايط فرهنگي و بومي ما سازگار 
نيست، افزود: اميدواريم بتوانيم در اين مجموعه پژوهش هاي مناسبي 
را انجام دهيم و پس از آن براساس مسائل فرهنگي و بومي كشورمان 

راهكار ارائه كنيم. 
مدير با تأكيد بر اينكه حل اختلالات حوزه زناش��ويي با يك توصيه و 
نسخه حل نمي شود، گفت: نبايد به اين موضوع ساده انگارانه نگاه كرد. 
به گفته وي كلينيك سلامت خانواده مسائل آموزشي و انجام پژوهش 

در حوزه مسائل جنسي را نيز در دستور كار خود قرار داده است. 
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88498440سرويس اجتماعي

زهرا چيذري

 چند هفته اي بيش�تر به آغاز سال تحصيلي 
جدي�د با قي نمان�ده اس�ت و بازه�م والدين 
دغدغه بدرقه دانش آموزان خود را به مدارس 
و مراكز آموزش�ي دارند. اين در حالي اس�ت 
ك�ه حادثه تلخ صدم�ه دي�دن 14دانش آموز 
روس�تاي چاه كيچي شهرس�تان دل�گان به 
دليل واژگوني وانت باري كه سرويس مدرسه 
ب�ود، هن�وز از خاطره ها پاك نش�ده اس�ت. 
با اين حال در پايتخت و ش��هرهاي بزرگ همه 
چيز ب��راي رفت و آم��د دانش آم��وزان به مراكز 
آموزش��ي مهيا اس��ت و حتي والدين در برخي 
  GPSمناطق پايتخت مي توانند از طريق سيستم
دانش آم��وزان خود را در طول مس��ير رهگيري 

كنند. 
 ش��هريه و س��رويس مدارس از يك سو و تأمين 
امنيت دانش آموزان براي رفت و آمد به مدارس 
از س��وي ديگر سبب شده اس��ت هر چه به سال 
تحصيلي جديد نزديك تر مي ش��ويم اس��ترس 

والدين نيز در اين زمينه بيشتر شود. 
هرچند بس��ياري از مدارس در شهرستان هاي 
دورافت��اده فاقد س��رويس ب��راي رف��ت و آمد 
دانش آم��وزان هس��تند و اكثر دانش آم��وزان با 
تحمل زحمت و مشقت فراوان و با پاي پياده يا هر 
وسيله نقليه ديگري خود را به مدارس مي رسانند 
اما بحث ايمني و امنيت دانش آموزان موضوعي 
نيس��ت كه به راحتي بتوان از كنار آن عبور كرد 
و بايد دس��تگاه هاي متولي همچ��ون آموزش و 
پرورش و مديريت ش��هري با كمك و مشاركت 
ساير بخش ها همچون پليس راهنمايي و رانندگي 
و والدين بتوانند براي آمد و شد دانش آموزان به 

مراكز آموزشي چاره اساسي در نظر بگيرند. 
 با اين حال اقدامات ص��ورت گرفته در پايتخت 

براي تأمين امني��ت رفت و آم��د دانش آموزان 
مي تواند الگويي براي ساير شهر ها باشد هرچند 
ايجاد فضاي عدالت آموزش��ي هيچ گاه در كشور 
ما و از سوي دولت و دستگاه هاي متولي رعايت 

نشده است. 
  GPSكنترل سرويس مدارس با نصب  

 ثبت نام الكترونيكي سرويس مدارس در 9 منطقه 
و همچنين نصب GPS در مدارس س��ه منطقه 
پايتخت خبري است كه از سوي مديركل آموزش 

و پرورش شهر تهران اعلام شد. 
اسفنديار چهاربند در اين زمينه افزود: سرويس 
مدارس دانش آموزان در ظاهر بس��يار س��اده و 
عاميانه است اما تأمين امنيت و ايمني آن اقدامي 
فرابخش��ي و نيازمند همكاري چندين دستگاه 
است و با نصب اين سيستم والدين دانش آموزان 

مي توانند فرزندان خود را رصد كنند. 
 وي ب��ا بيان اينكه س��ال گذش��ته حادثه اي در 
خصوص تصادف سرويس مدارس در تهران رخ 
نداد گفت: سال گذشته، س��الي بي نظير بود اما 
بايد در سال تحصيلي جديد نيز تأمين امنيت و 
ايمني سرويس ها مورد توجه قرار بگيرد، چراكه 
دانش آموزان 6 الي 17 س��ال از اي��ن خودروها 
استفاده مي كنند و بايد راننده اين سرويس ها از 

صلاحيت هاي لازم برخوردار باشد. 
  رصد سرويس ها با دوربين هاي ترافيك 

 از سوي ديگر سردار تيمور حسيني، رئيس پليس 
راهنمايي و رانندگي تهران بزرگ از رصد فعاليت 
سرويس هاي مدارس توس��ط دوربين هاي زوج 
و فرد خبر داد و افزود: تقريب��اً تمامي رانندگان 
س��رويس مدارس تح��ت آموزش ه��اي خاص 

قرار گرفته اند و س��رويس مدارس فاقد برچسب 
نمي توانند در محدوده زوج و فرد تردد كنند. 

وي با بيان اينكه نظارت تاكس��يراني در راستاي 
كنترل حداكثري موفق بوده است، تصريح كرد: 
محصول آموزش و نظارت اين بود كه در س��ال 
گذشته در بحث تصادفات سرويس هاي مدارس 

حادثه اي نداشتيم. 
  طرح ضربتي كنترل و نظارت سرويس ها 
 از سوي ديگر، مديرعامل سازمان تاكسيراني شهر 
تهران با بيان اينكه نداشتن سوءسابقه كيفري و 
دارا بودن سلامت جسماني و رواني از ويژگي هاي 
رانندگان س��رويس مدارس اس��ت، افزود: براي 
خودرو اين افراد نيز داش��تن بيمه نامه ش��خص 
ثالث، بيمه بدنه، معاينه فني و بيمه سرنش��ين 

الزامي است. 
ميثم مظفر با بيان اينكه براساس برنامه ريزي هاي 
انجام ش��ده و تفاهمنامه منعقد شده في مابين 
آم��وزش و پ��رورش ش��هر ته��ران و س��ازمان 
تاكس��يراني، مدارس بايد از رانندگان سرويس 
 مدارسي بهره مند ش��وند كه از س��وي سازمان 
تاكسيراني تأييد صلاحيت ش��ده اند، افزود: در 
ابتدا پيمانكاران از طريق م��دارس انتخاب و به 
ش��ركت هاي خصوصي در حوزه تاكسي معرفي 
مي ش��وند و پس از تأييد صلاحيت اف��راد، اين 
رانن��دگان به صورت سيس��تماتيك برچس��ب 

مدرسه دريافت مي كنند. 
مظفر با بي��ان اينكه رانندگان تاكس��ي ملزم به 
گذراندن دوره هاي آموزش��ي در س��ه سرفصل 
اخلاق حرفه اي، روانشناسي ترافيك و آشنايي با 
مقررات راهنمايي و رانندگي هستند، گفت: پس 
از آن برچسب س��رويس مدارس به آنها تحويل 

داده خواهد شد. 

پاياني بر دغدغه بدرقه دانش آموزان به مدارس

سيستم رديابي و كنترل دوربيني به كمك سرويس مدارس مي آيد 
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در آخرين روز اجلاس، رئيس تشخيص مصلحت انتقاد كرد، رئيس جمهور دعوت به شام

تعليم دانش آموز تحت الشعاع معيشت معلم شد!

غيبت رئيس جمهور در طول سه روز برگزاري 
س�ي و دومين اجلاس سراس�ري مديران و 
رؤس�اي آموزش و پ�رورش در اجلاس�ي كه 
كابينه اش به نوعي ميزبان آن به شمار مي رفت، 
توجه رسانه ها را به خود جلب كرد تا جايي كه 
روحاني تصميم گرفت براي اينكه اين غيبت را 
از دل آموزش و پرورشي ها در بياورد، ديشب و 
در ش�ب اختتاميه آنها را به شام دعوت كند. 
 سي و دومين اجلاس سراسري مديران و رؤساي 
آموزش و پرورش ديشب و با سخنراني و ميهماني 
ش��ام رئيس جمهور پايان يافت و حجت الاسلام 
حس��ن روحاني به اين ش��كل غيبت اوليه خود 
در اين اج��لاس را براي آموزش و پرورش��ي ها 
جبران كرد. اجلاس سي و دوم مديران و رؤساي 
آموزش و پرورش قرار بود رسيدگي به مهم ترين 
مس��ائل تعليم و تربيت كش��ور را دنبال كند و 
كارگروه هاي تخصص��ي دوازده گانه اي نيز براي 
بررسي موضوعات سند تحول بنيادين آموزش و 
پرورش و برنامه ششم توسعه، راهكارهاي توسعه 
و ارتقاي س��لامت و تربيت بدني دانش آموزان، 
نقش فضاهاي آموزشي و پرورش��ي در ارتقاي 
كيفيت تعليم و تربيت و اقتصاد آموزش و پرورش 
و معيش��ت معلم��ان و همچني��ن راهكارهاي 
چابك س��ازي نظام اداري و كاه��ش تمركز در 
آموزش و پرورش، نح��وه انتخاب معلمان نمونه 
در برنامه ششم توسعه، همس��ويي محتواهاي 
آموزشي با برنامه درسي ملي، راهكارهاي توسعه 
عدالت آموزشي و پرورشي و بررسي شيوه هاي 
مؤثر در پرورش صحيح دانش آموزان تش��كيل 
شد.  اما گزارش هاي رسيده از اين اجلاس نشان 
مي دهد كه اغلب اين موضوعات تحت الش��عاع 
مس��ائل فرهنگيان و نيازهاي آنان قرار گرفت، 

گو اينك��ه مهم ترين مس��ائل تعلي��م و تربيت 
كشور آزمون اس��تخدامي، رتبه بندي معلمان، 
افزايش حقوق فرهنگيان و افزايش انگيزه آنان 
اس��ت. هرچند طرح مس��ئله »نظام  س��نجش 
صلاحيت حرف��ه اي معلمان« در برنامه شش��م 
و اث��رات آن در فرآيند تعلي��م و تربيت و توجه 
ب��ه ورزش صبحگاهي و كاهش تن��وع مدارس، 
پوشش فراگيرتر دانش آموزان استثنايي و توليد 
رسانه آموزشي در كنار كتب درسي نيز از جمله 
موضوعاتي بودند كه توانس��تند سهمي اگرچه 
ناكافي از اجلاس س��ي و دوم از آن خود كنند.  
البته با حضور يا دعوت انتخابي مسئولان براي 
شركت در اجلاس مديران آموزش و پرورش، به 
نوعي خط كش��ي سياس��ي جريان ها در آستانه 
يارگي��ري انتخاباتي براي مجل��س دهم نيز به 

نمايش گذاشته شد. 
  جلوگي�ري از خصوصي س�ازي مدارس 

افراط كاري است 
نمود يك��ي از اي��ن جهتگيري ها حض��ور آقاي 
هاش��مي رفس��نجاني، رئيس مجمع تشخيص 
مصلحت نظ��ام در اجلاس مديران و رؤس��اي 

آموزش و پرورش بود. 
وي به عنوان سخنران ويژه اين اجلاس با اشاره 
به اهميت و جايگاه معلمان و آموزش و پرورش 
در كشور اظهار داشت: هم اكنون 12 ميليون از 
فرزندان تحت پوشش آموزش و پرورش هستند و 
عظمت اين كار نيز براي معلمان است و هيچ كس 

مثل خود آنها از نقش شان باخبر نيست. 
هاشمي با بيان اينكه بايد روي آموزش و پرورش 
به دليل حجم بالاي كاري آن حساب بيشتري 
باز شود، تصريح كرد: بزرگي كار و گستردگي آن 
تنها يك بهانه براي ندادن احتياجات و موارد لازم 

به آموزش و پرورش است. 
رئيس مجمع تشخيص مصلحت نظام با تأكيد بر 
اهميت آموزش و پرورش در تحول كشور اظهار 
داشت: من در دوره رياست جمهوري خود معتقد 
بودم كه تحول اصلي باي��د در آموزش و پرورش 
رخ دهد و دكتر نجفي با همين تفكر طرح تحول 
نظام آموزشي را به تصويب رساند كه متأسفانه 

من اجرايي شدن آن را نمي بينم. 
وي افزود: متأسفانه در س��اليان گذشته دست 
نظام براي كمك به آموزش و پ��رورش باز نبود 
جز هشت سال اخير كه دس��تش باز بود ولي از 
باز بودن دس��ت درآمدها دچار مش��كل شديم. 
رئيس مجمع تش��خيص مصلحت نظام با انتقاد 
از برخ��ي اقدامات در جلوگي��ري از ورود بخش 
خصوصي به آموزش و پرورش اظهار داشت: يكي 
از افراط كاري هايي كه در ابتداي انقلاب صورت 
گرفت، اين بود كه مدارس خصوصي را گرفتند و 

به دولت دادند كه اين اشتباه بزرگي بود. 
 هاش��مي توس��عه علمي را يكي از راه هاي مهم 
براي رسيدن به پيشرفت خواند و افزود: در اين 
ميان كارآفريني يك حركت مهم است و ما بايد 
بچه هايمان را به گونه اي تربيت كنيم كه كار ياد 
بگيرند تا بتوانند مش��كلات كشور را حل كنند.  
وي ادامه داد: نبايد فكر كنيم كه بودجه آموزش 
و پرورش مصرفي است، در حالي كه ايجاد يك 
انسان بزرگ و مفيد كمتر از توليد يك ماشين يا 

چيزهاي ديگر. 
  مش�ق آموزي هاش�مي از دخت�ر معلم 

كلاس اول 
رئيس مجمع تشخيص مصلحت نظام با تأكيد 
بر لزوم توجه به معيشت معلمان افزود: معيشت 
معلمان نبايد كمبود داش��ته باش��د و ما چطور 

بايد باور كنيم ك��ه آقاي نوبخت ك��ه خود يك 
معلم بوده اس��ت بگويد كه ما در حقوق معلمان 

تناسب نداريم. 
وي تصريح كرد: الان كساني در برخي جايگاه ها 
حقوق بالايي مي گيرن��د ولي متأس��فانه افراد 
ديگر و معلماني كه تمام وقت خود را در مدرسه 

مي گذرانند به دنبال پول مي دوند. 
هاشمي لزوم توجه به بودجه آموزش و پرورش را 
يادآور شد و اظهار داشت: اگر اين توافق يك نفع 
مالي در پي داشته باش��د كه قطعاً دارد اول بايد 

اين نفع به آموزش و پرورش برسد. 
وي با تأكيد بر عدم برخورد با معلمان خاطرنشان 
كرد: صلاح نيست كه ما با معلمان برخورد كنيم 
و نمي ش��ود با اين جريان كه به هم پيوسته نيز 

هستند برخورد بدي انجام داد. 
رئيس مجمع تشخيص مصلحت نظام در حاشيه 
اين اجلاس نيز ب��ا يادآوري معل��م كلاس اول 
دبس��تان خود گفت: بله، يك پيرمردي بود كه 
جلوي كلاس مي نشست و به ما درس مي داد. اين 
معلم خيلي هم جدي ب��ود و تمام دانش آموزان 
هم او را دوست داشتند، ضمن اينكه دخترخانم 
اين معلم خط خوبي داش��ت و مش��ق ها را به ما 

مي آموخت. 
  تعليم و تربيت ختم ب�ه افزايش حقوق 

شد
اما مهم اين است كه نتيجه سي و دومين اجلاس 
مديران و رؤساي آموزش و پرورش كشور، براي 
فرهنگي��ان افزايش حقوق 150 ت��ا 600 هزار 
توماني از مهرماه بود. اين خبر را س��يد محمد 
بطحايي، معاون توسعه مديريت و پشتيباني وزير 
آموزش و پرورش ديروز در ميزگرد رتبه بندي 
معلمان در سي و دومين اجلاس رؤساي آموزش 
و پرورش سراسر كش��ور در سالن همايش هاي 
برج ميلاد اعلام كرد. به گفته وي، اين افزايش 
حقوق بر اس��اس رتبه اي كه فرهنگيان كسب 
مي كنند، خواهد بود. بطحاي��ي افزود: افزايش 
انگيزه معلمان و بهسازي نيروي انساني و ارتقاي 
تخصصي و حرفه اي معلم��ان، دو هدف عمده 
رتبه بندي معلمان است. بنا بر اين شد كه وزارت 
آموزش و پرورش از اول مهر 94 احكام مربوط به 
رتبه بندي را به اجرا در آورد و مبناي آن مبتني 
بر س��نجش صلاحيت حرفه اي معلمان است و 
زماني مي توانيم رتبه بن��دي را كامل اجرا كنيم 
كه نظام س��نجش صلاحيت حرفه اي معلمان 

اجرا شود. 
وي افزود: اس��تقرار چنين نظامي زمان و انرژي 
مي برد و اينكه بخواهيم صلاحيت حرفه اي يك 
ميليون معلم را ارزيابي كنيم كار بس��يار زمانبر 
و دش��واري اس��ت كه يا بايد طرح رتبه بندي را 
متوقف مي كرديم ي��ا مي گفتيم اين مرحله اول 
طرح رتبه بندي است كه در نهايت اعلام كرديم 
مرحل��ه اول رتبه بندي با ه��زار و 350 ميليارد 

تومان از مهر شروع مي شود. 
گفتني است، دوش��نبه گذش��ته نيز مديران و 
رؤس��اي آموزش و پرورش حاض��ر در اجلاس 
س��ي و دوم با حضور در حرم ام��ام خميني)ره( 
ضمن تجديد بيع��ت با امام راحل)ره( با س��يد 

حسن خميني ديدار كردند. 

بيژن سوراني
   گزارش 2

  محمداسماعيل مطلق، رئيس مركز س��لامت خانواده، جمعيت و 
مدارس وزارت بهداشت برنامه هاي اين وزارتخانه را براي افزايش رشد 
جمعيت، بالارفتن نرخ باروري، كاهش س��قط جنين و كاهش مرگ و 
مير و ارتقاي سلامت مادران و نوزادان اعلام كرد و گفت: سياست هاي 
جمعيتي وزارت بهداش��ت كاملًا بر اساس سياست هاي كلي جمعيت 

ابلاغي از سوي مقام معظم رهبري تدوين شده است. 
  وزير بهداش��ت با بي��ان اينكه رئيس 
انستيتو پاس��تور، توليد واكسني تحت 
عنوان مرفين و هروئين را تكذيب كرده 
اس��ت، بهترين راهكار درمان اعتياد به 
مرفين و هروئي��ن را ارائ��ه داد و گفت: 
واكس��ن ها را معمولاً  ب��راي ويروس ها 
و ميكروب ه��ا مي س��ازند كه انس��ان از 

ديدن شان عاجز است ولي مرفين را مي بيند و مي تواند آن را نكشد. 
  به گزارش پزشكي قانوني اس��تان تهران، در سه ماه نخست امسال 
454 نفر براي دريافت مجوز سقط درماني )جسماني( به مراكز پزشكي 
قانوني اس��تان تهران مراجعه كردند كه اين ميزان در مقايسه با مدت 
مش��ابه س��ال قبل كه 432 مورد درخواس��ت هاي مجوز سقط 20/4 
درصد افزايش يافته است. برهمين اس��اس در خرداد ماه امسال تعداد 
درخواست هاي دريافت مجوز سقط درماني )جسماني( با 5. 1 درصد 

افزايش نسبت به مدت مشابه سال قبل 171 مورد اعلام شده است. 
  رئيس كميته محيط زيست شوراي ش��هر تهران از پيگيري شورا 
براي انعقاد تفاهمنامه ميان شهرداري و سازمان آب منطقه اي تهران 
جهت تأمين آب خام شهرداري تهران خبر داد. محمد حقاني با اشاره 
به سرريز پساب هاي بيمارس��تاني در آب هاي زيرزميني تهران گفت: 
رفتن پساب بيمارستان ها به چاه هاي جذبي براي سلامتي خطرناك 
است اما اميدوار هستيم كه ش��بكه آب و فاضلاب تهران تكميل تا اين 

مشكلات مرتفع شود. 
  بر اساس گزارش ها در ابتداي دولت حدوداً 50 سمن معتبر جوانان در 
سطح كشور وجود داشت كه تعداد آنها اكنون به 550 سمن رسيده است. 
با اين حال رضا حجتي، مدير كل مشاركت هاي اجتماعي جوانان وزارت 
ورزش و جوانان با تأكيد بر اينكه دولت بنا ندارد به س��من ها پول بدهد، 
تصريح كرد: ما در حوزه توانمندسازي ازNGO  ها پشتيباني مي كنيم. 

  جلسه هم انديش��ي »راهكارهاي كاهش س��هم موتورسيكلت در 
سفرهاي شهر تهران« با هدف بررسي طرح جامع حمل ونقل و ترافيك 
شهر تهران و كاهش سهم موتورسيكلت از 6 درصد كنوني به 2 درصد 

در سال 1404 برگزار شد. 
  انوشيروان محسني بندپي، رئيس س��ازمان بهزيستي، از راه اندازي 
مركز ارتقا يافته ترك اعتياد زنان معتاد در ش��رق ته��ران خبر داد و با 
اشاره به اينكه كمتر از 10 درصد زنان اعتياد دارند، گفت: اين درحالي 
است كه فقط 4 تا 5 درصد اين افراد براي ترك اعتياد خود به سازمان 

بهزيستي مراجعه مي كنند. 
  غلامرضا بصيري پور، رئيس شوراي عالي استان ها با اشاره به تسهيل 
ارتباط مردم با نهاد تأكيد كرد: آموزش جامعه شورايي در اولويت كاري 
شوراها قرار دارد و اين در شرايطي است كه بايد قانون اساسي در مورد 
شوراها اجرا شود چراكه شوراها فراگير ترين و ولايي ترين نهاد مردمي 
و مدني كشور هستند و هرچه به وظايف خود بهتر عمل كنند موجبات 
پيشرفت كشور ايجاد مي شود. در قانون اساسي جايگاه شوراها به خوبي 
تعريف شده است اما متأس��فانه بعضي از نگاه ها و ديدگاه ها قفل هايي 

بر آن زده است. 

رئيس سابق سازمان نظام روان شناسي مطرح كرد
 معلم مرد 25 ساله در دبيرستان دخترانه!؟ 

روحاني دستور اصلاح داده است 
رئيس سابق سازمان نظام روان شناسي كش�ور از حضور معلمان 
مَرد در كلاس ه�اي درس دختران به رئيس جمه�ور اعتراض كرد 
و گفت: حضور اي�ن معلم�ان باعث مي ش�ود دختران ما با پس�ر 
جوان ۲۶ساله همدلي كنند و براي نفوذ در دل وي مسابقه دهند. 
غلامعلي افروز با بيان اينكه »مطلبي را به رئيس جمهور به عنوان گله 
مبني بر حضور معلمان مرد در مدارس دخترانه و حضور معلمان زن در 
مدارس پسرانه تا ششم ابتدايي نوشتم و آقاي روحاني هم در اين زمينه 
دستور داد كه اين اصلاح انجام شود«، اظهار داشت: حق طبيعي پسران 
ما در دبستان اين اس��ت كه معلم مرد داشته باشند؛ در امريكا معلم ها 
و پسر و دختر با هم مختلط هس��تند، اگر معلم ها 50 �� 50 مرد و زن 

نباشند در مدرسه را مي بندند. 
وي به تسنيم گفت: حق بچه ها اين است كه معلم صالح و سالم از جنس 
خودش��ان داش��ته باش��ند تا با او همدلي كنند اما در مدارس ما تا ششم 
دبستان، معلم ها براي پسرها، زن هستند و كار به جايي رسيده است كه 
متأسفانه در دبيرستان هاي دخترانه ما در مشهد مقدس، معلم مرد مي رود؛ 

جوان 25ساله مي رود به دختران فيزيك و شيمي درس مي دهد.  
رئيس سابق سازمان نظام روان شناسي كشور ادامه داد: متأسفانه اين 
موضوع به عكس شده است، در حالي كه زنان باسواد و توانا داريم و اين 
جاي سؤال است كه چرا دبيرستان هاي دخترانه، معلم مرد دارد؟ چه 
عفافي مي خواهيم؟ در اينگونه مدارس دخترها مسابقه مي گذارند در 

دل معلم 25ساله تا 28ساله مرد نفوذ كنند. 
افروز با عنوان كردن اين مطلب كه »اين كارِ حاكميت ماس��ت و ما از 
حاكميت مان به نحو شايسته اس��تفاده نمي كنيم«، خاطرنشان كرد: 
هيچ راه ديگري نداريم؛ يك ميليون كلاس درس داريم، براي دختران، 
خانم هاي زن باس��واد و توانا و براي پس��رها هم م��ردان خوش اخلاق 
و باس��واد و توانا كه از بالاترين احس��اس آرامش برخوردار و بالاترين 
رضايتمندي شغلي را داشته باشند نياز داريم تا در يك  ميليون كلاس 
درس بچينيم.  رئيس سابق سازمان نظام روان شناسي گفت: ميانگين 
حقوق اين معلمان هم بايد از ميانگين حقوق كاركنان دولت بيش��تر 
باشد، اگر به اين كار نرس��يم و عقب بيفتد، 20 سال بعد مي گوييم كه 

اي كاش 20 سال پيش اين كار را كرده بوديم. 

رئيس جهاد دانشگاهي اعلام كرد 
توليد فناوري صاحب ندارد 

رئي�س جهاد دانش�گاهي با انتق�اد از نب�ود مرجعي ب�راي توليد 
فن�اوري و با اش�اره ب�ه توافق كش�ورمان ب�ا 1+5 ش�رايط حال 
حاض�ر كش�ور را در مع�رض تهدي�د واردات بي روي�ه خوان�د. 
 حميدرضا طيبي روز گذشته در نشست خبري، توليد فناوري و ارتقاي 
دانش را نيازمند ساز و كار مديريتي ويژه خواند كه طي آن آزمايشگاه 
مرجعي عهده دار كنت��رل كيفيت توليدات داخل ش��ود تا هم جلوي 
ترس مديران در بهره برداري از محصولات ايراني و هم جلوي شيطنت 
كارشناس��اني كه خريد خارج��ي را به اس��تفاده از محصولات وطني 
ترجيح مي دهند، گرفته شود.  وي اظهار كرد: مي توانيم قرارداد واردات 
محصولات فناوري را به گونه اي مديريت كنيم كه انتقال فناوري در ازاي 

واگذاري بخش مناسبي از بازار به محصولات خارجي صورت بگيرد. 
طيبي افزود: همچنين پيش��نهاد كرديم سازماني تش��كيل شود كه 
فعاليت هاي جهاد به جوامع هدف منتقل شود و به دولت هم پيشنهاد 
داديم براي تأمين پنج مجتمع پژوهش��ي بزرگ در حوزه هاي شيمي، 
پتروشيمي، غذايي، دارويي، كشاورزي، الكترونيك و الكترومكانيك و 

آب شيرين كن ها جهاد را حمايت كنند. 
وي با اشاره به اطمينان نداشتن دس��تگاه ها به توان داخلي گفت: در 
جهاد دانشگاهي فناوري هاي مورد نياز اجرا مي شود ولي در استفاده از  
آن با مقاومت مواجه هستيم كه علت اين مسئله را عدم اطمينان به توان 
داخلي بيان مي كنند. البته بحث منابع مالي يا علاقه به خريد خارجي 
نيز مطرح است، مثلًا در صنعت مترو، ركتيفاير تغذيه خطوط مترو را 
ساختيم كه در مصرف آن با مقاومت مواجه شديم، به طوري كه گفتند 
بايد از ايمني آن مطمئن شويم در حالي كه شركت خارجي گواهينامه 
تأييد ايمني را صادر كرده است.  طيبي ادامه داد: توليد و تجاري سازي 
فناوري در كشور بايد متولي داشته باشد و الزامات مورد نيز ايجاد شود، 
 مي توانيم با شركت هاي خارجي قرارداد انتقال فناوري ببنديم و براي 
صنايع كشور ليسانس توليد تهيه كنيم، ما بايد در قبال توليد محصول 
با كيفيت بالا از سازنده داخلي حمايت كنيم.  وي ادامه داد: بهترين راه 
براي پيشرفت، حالت غيرتحريم است ولي بايد برنامه  هوشمندانه اي 

داشته باشيم كه منجر به واردات نشود. 

 بدهي 5 هزار ميلياردي بيمه ها
كارانه پزشكان را عقب انداخته 

5 ه�زار ميلي�ارد توم�ان ب�ه وزارت  4 ت�ا  بيمه ه�ا بي�ن 
بهداش�ت بده�كار هس�تند و اي�ن بده�ي معوق�ه باع�ث 
تأخي�ر ش�ش ماهه در پرداخ�ت كارانه پزش�كان ش�ده اس�ت. 
سيد حسن هاشمي وزير بهداشت، درمان و آموزش پزشكي با اعلام اين 
خبر به ايرنا گفت: سازمان هاي بيمه پايه بين 4 تا 5 هزار ميليارد تومان 
به وزارت بهداشت بدهي معوقه دارند و هنوز امسال ريالي از اعتبارات 
وزارت بهداش��ت از محل ماليات بر ارزش افزوده و هدفمندي يارانه ها 
پرداخت نشده است. معلوم است كه اداره وزارت بهداشت در اين شرايط 

با وجود تعهدات سنگيني كه داريم كار راحتي نيست. 
وزير بهداشت ادامه داد: تأخير بيمه هاي پايه در پرداخت مطالبات شان 
باعث شده كارانه پزشكان ماه ها به تعويق بيفتد و پزشكاني داريم كه از 
آذر 93 كارانه اي دريافت نكرده اند و البته حاشيه سازي هم نمي كنند. 

وي گفت: وزارت بهداشت در شرايط س��خت مالي همچنان به اجراي 
طرح تحول نظام سلامت ادامه مي دهد و از ورود به حاشيه ها خودداري 
مي كند. همه رؤساي دانشگاه هاي علوم پزشكي نيز از ورود به حاشيه ها 
منع ش��ده اند.  هاش��مي افزود: با اين حال افرادي هس��تند كه مرتب 
حاشيه سازي و س��عي مي كنند با بيان مطالب كذب سطح توقعات را 
بالا ببرند. از اعتبار 10 هزار ميليارد تومان��ي صحبت مي كنند كه  اي 
كاش ما چنين اعتباري را مي ديديم ولي ما در وزارت بهداشت تلاش 
مي كنيم كه ريشه هاي نهال نوپاي طرح تحول سلامت را تقويت كنيم 

و حلقه هاي آن را يكي يكي به اجرا در بياوريم. 
وزير بهداشت گفت: توجه به حاشيه ها هميشه ما را از خدمت بيشتر به 
مردم و محرومان باز مي دارد و گر چه آزار دهنده است اما تلاش ما اين 
است كه بدون توجه به اين مس��ائل به ادامه برنامه ها و اجراي تعهدات 

دولت براي بهبود وضعيت سلامت مردم بپردازيم. 

نفيسه ابراهيم زاده انتظام 
   گزارش يك 


